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  Neis luuleridades väljendub meeleolu, millest olid haaratud need, kes 28. novembril olid tulnud kultuurihalli tähistama advendiaja 
algust. 

  Meeleolule vastava kontserdi andsid Rapla Laulustuudio lauljad Thea Paluoja juhendamisel. Esinesid tütarlastekoor, mitmed 
solistid ja laulustuudio segaansambel.

  Pärast  kontserti kogunes publik bussijaama parklasse jõulupuu juurde, et see koos laulu ja parimate soovidega tuledesärasse 
laulda. Teed kultuurihallist kuuseni juhatasid lumes põlevad küünlad

  Kuuse juures pakkus toreda üllatuse uus väike laulukollektiiv Eha Terase juhendamisel. Ära oli õpitud kaks toredat jõululaulu, 
mis, küünlatuli käes, ette kanti. Tegu on vahvate laulmishuvilistega, kes käivad koos, et  isekeskis ja vahel ka teistele laulda. Noor 
kollektiiv ootab jätkuvalt enda hulka uusi liikmeid.

Laul ja head soovid andsid oodatud tulemuse: ühise ,,Oh kuusepuu …“ saatel lõi alevi jõulukuusk uhkelt särama. Kuigi õhtu oli 
külm, jäädi veel mõneks ajaks jõulupuu ilu imetlema.

  Koduteele suundujaist jäid lumme põlevad küünlad, näitamaks, et taas oli üheskoos loodud millegi algus. 

 Koolis algas advendiaeg sel aastal jõulumuinasjuttudega, mida 
väikestele kuulajatele esitasid VII klassi tütarlapsed. Teisel advendil 
süüdati küünal õuekuusel, kolmandal ehtisid I ja XII klassi õpilased 
juba toakuuske ning algklassidele tutvustasid jõulukombeid  VIII 
klassi neiud. 

Süütasime tuled jõulupuul
Nüüd süütame jällegi küünlad,
las soojendab südant see lõõm.
Siis põlegu ära kõik mured
ja alles jäägu vaid rõõm!

Suitsuandur päästis 
inimese
4. detsembril  said Järvakandi, Rapla, Märja-
maa, Lokuta ja Kehtna päästjad väljakutse Jär-
vakandis Nõlva tänavale kortermajja, kus ühes 
esimese korruse korteris töötas teate kohaselt 
suitsuandur. 

Korterist tuli suitsu ja koputuse peale keegi 
uksele ei tulnud. Kohale jõudnud Järvakandi 
meeskond sisenes korterisse ja leidis elutoas eest 
sisse lülitatud elektripliidi, kus suitsesid toidu-
jäägid. Pisike põleng kustutati ja otsimise käigus 
leiti voodis paksude tekkide all magav elanik, 
kes ei saanud eriti toimuvast aru ja hakkas pääst-
jatega pahandama. Päästjad tuulutasid korteri ja 
andsid sündmuse üle menetlejale, sest elektri-
pliidiga oli köetud elutuba ning korteris oli ka 
muid tuleohutusalaseid rikkumisi. 

Suitsuanduri oli korterisse ostnud vald ja pai-
galdanud päästjad. Tänu töökorras suitsuandu-
rile ja tähelepanelikele naabritele on kõnealuse 
korteri elanik elus ning ka maja tulest puutumata. 

Kuidas käituda kui naabril töötab suitsuan-
dur? 

Alati tuleb kohe helistada telefonile 112 ja an-
da tekkinud olukorrast teada ning seejärel minna 
seda lähemalt uurima. Ka siis, kui suitsuandur 
töötab asjata, ei ole tegemist valeväljakutsega. 
Kui aga tegemist on põlenguga, siis on tähtis 
iga sekund, et päästa inimelu. Ja tulekahju võib 
väljuda ühest ruumist kogu maja põlenguks vaid 
mõne minutiga.

Nõlva tänav 7 asuvat põlenud katusega maja 
saanuks päästa, kui väljakutse oleks tulnud kuni 
5 minutit varem või pööninguluuk oleks kinni 
olnud.

Seega ei tasu karta telefoninumbrit 112, otsu-
se päästjad välja saata teeb vastav päästekorral-
daja. Tihti tehakse küll ka ekslikke väljakutseid, 
kuid see on siiski parem, kui väljakutse üldse te-
gemata jätta ja keegi sellepärast eluasemest ilma 
jääb või hukkub.

Marko Matson
Järvakandi päästekomando pealik

Maamaksuvabastusest
Lugupeetud represseeritud, teil on  võimalus 
saada maamaksust vabastus. Selleks tuleb pöör-
duda hiljemalt 10. jaanuaril 2011. a Järvakandi 
Vallavalitsusse majandusnõuniku poole ja täita 
avalduse blankett, mis sisaldab teie ees- ja pere-
konnanime, isikukoodi, alalise elukoha aadressi, 
rendi- ja üüritulu aastas, represseeritu tunnistuse 
numbrit ning väljaandmise aega. Avalduse ees-
pool nimetatud andmetega võib ka ise varem 
valmis kirjutada ja toimetada vallavalitsuse sek-
retariaati. Toonitan siinjuures, et maamaksust 
vabastatakse ainult need represseeritud, kes on 
alaliseks elukohaks märkinud Järvakandi val-
la, kes ei saa rendi- ega üüritulu ja kes esitavad 
avalduse õigeks ajaks. 

Juba varasematel aastatel maamaksu vabastu-
se avalduse täitnud isikud ei pea avaldust uuesti 
esitama, kui andmed pole muutunud.

Ene Nüganen
majandusnõunik

489 4715 / ene@jarvakandi.ee

Värske laulukollektiiv kuuske tulesärasse laulmas. Tiia Hansar Thea Paluoja ja tema lauljad. Tiia Hansar

Anett ja Laura
 jõulukommetest 
rääkimas. 
Annika Allikson 

Lasteaialapsed kogunesid advendiaja igal esmaspäeval saali, kus kuulati lasteaiaõpetaja 
ette loetud jõulujuttu. Igal järgneval esmaspäeval süüdati ka uus küünal, kuni neid sai kok-
ku neli ... ja jõuluvana võiski tulla!

Kaunist jõuluaega, hinge soojust ja südamesse valgust soovides
Tiia Hansar, Annika Allikson, Heivi Kipper

Alevi jõulukuusk tulesäras. Tiia Hansar
Süüdatud on kolmas advendiküünal. 

Heivi Kipper
Esmaspäevahommikuses jõulujututunnis.

Heivi Kipper
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VOLIKOGU

Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

Volikogu pidas jõuluistungit
22. detsembril toimunud istungil olid volikogu päevakor-
ras järgmised päevakorrapunktid: 
1.  Valla eelarvest makstavate täiendavate sotsiaaltoetuste 
määramise ja maksmise korra muutmine.
2. Toimetulekutoetuse vahenditest täiendavate sotsiaaltoe-
tuste maksmise korra kinnitamine.
3. 2010. a eelarve muudatuste kinnitamine.
4. Maa taotlemine munitsipaalomandisse.
5. Jäätmekava kinnitamine aastateks 2011–2015.
6. Töötasude ja hüvituse kinnitamine.
7. Ruumide üürile andmine teenindusmajas osaühingule 
Järvakandi Soojus. 
8. Mõistete “vald”, “vallavolikogu” ja “vallavalitsus” kasu-
tamisest Järvakandi omavalitsuse asjaajamises ja sümbolitel.
9. Info
10. Kohtumine jõuluvanaga

Kõigi vastu võetud õigusaktidega on võimalik tutvuda 
vallamajas, raamatukogus ning valla kodulehel. 

JK

 Teine masuaasta on jõud-
mas lõpusirgele. Heidame 
hetkeks pilgu tagasi ja püüa-
me analüüsida, kuidas meie 
seatud plaanid kärbitud eel-
arvega toime tulles realisee-
rusid.

Lehelugejale on kindlasti 
silma hakanud see, et meie 
leht on jäänud õhemaks, si-
seküljed on mustvalged ja 
ilmumissagedus oli lõppeval 
aastal väiksem. Käesolev 
Järvakandi Kaja on arvult 
selle aasta kaheksas väljaan-
ne. Sisu on olnud vallalehte-
del kokkusurutum, pildima-
terjali jaoks on jäänud ruumi 
vähemaks, kuid olulisem 
info ja vajalik teave on siiski 
vallakodanikele ära trükitud.

 Eelarvekomisjon oli aasta 
alguses otsustamisega päris 
raskes seisus. Olles eelarve 
mitu korda kärpekääridega 
üle käinud, oli ikkagi veel 
vaja kokku hoida ligi miljon 
krooni. Viimase kärpega vä-
henesid oluliselt eelarveva-
hendid kultuurile, spordile, 
majandamisele. Igasugused 
tegevuskulud langesid eelar-
ves pea nullini. Allasutuste 
juhtidele oli seda kõike eriti 
raske selgitada – lihtsalt ei ole 
vahendeid. Nägime solvu-
mist, pisaraid, meeleheidet. 
See, et vabariigi keskvalitsus 
valdade põhilist sissetuleku-
allikat, üksikisikutulumaksu 
julmalt ja seadusevastaselt 
alandas, allasutuste juhte eriti 
ei lohutanud. Aga me suutsi-

me selle miljoni kokku hoida 
ja jõulukuu lõppedes saame 
tõdeda, et tulime ots otsaga 
kokku.

  Lõppev aasta erines eel-
misest viiest veel sellepoo-
lest, et suvi möödus meie 
jaoks Rabarockita. Roki-
peo ärajäämise peamiseks 
põhjuseks oli keskvalitsuse 
otsus tõsta kultuuriürituste 
käibemaks 5%-lt 20%-le. 
Ühe viieteistkümnendiku 
võrra vähenev tulu ja elani-
ke ostujõu oluline langemine 
viitasid selgelt ürituse kahju-
misse minekule. Nii sündiski 
otsus Rabarocki korraldami-
ses vähemalt aastase pausi 
tegemiseks.

 Rasked ajad sunnivad 
nuputama, kuidas toime tul-
la, kuidas ja kust leida lisa-
vahendeid. Nii olemegi aasta 
jooksul tõsiselt tööd teinud 
uute projektide ettevalmis-
tamisega. Mitmed head mõt-
ted on jõudnud ideetasandilt 
projektidena kaante vahele. 
Mitmed uued projektitaot-
lused on esitatud rahasta-
misüksustele ja nii ootame-
gi vastuseid, millest sõltub 
meie tööstusala areng, vee- 
ja küttemajanduse käekäik 
ning energiasäästu teemade 
lahendamine hariduse ja kul-
tuuri valdkonnas. Ootused 
on suured. Kas need ka täitu-
vad, seda näitab lähiaeg.

  Meie õnneks olime ka 
eelmistel aastatel tublisti vae-
va näinud erinevate projekti-

taotluste ettevalmistamisega 
ja nende esitamisega rahasta-
jatele. Noortekeskuse projekt 
oli üks nendest eeltöödest, 
mis aitas käesoleva raske aas-
ta meil üle elada. Mitmed ini-
mesed said tööd ehitusel, maja 
sisustamisel ja käikuandmisel. 
Suurima rõõmu osaliseks said 
sellest kindlasti noored, kes 
aitasid maja sisustada ja nüüd 
seda aktiivselt kasutavad. Ka 
kultuurihalli garantiiremont 
on meie kohalikele ehitajatele 
lisatööd andnud. Loodan, et 
omad mehed teevad maja lõp-
likult korda ja edaspidi saame 
oma väärikast kultuurikesku-
sest ainult rõõmu tunda.

 Heameel on tõdeda, et 
meie suuremad tootmis- ja 
transpordiettevõtted on ma-
janduslanguse suutnud suh-
teliselt hästi üle elada. Var-
jusurma on langenud vaid 
puitkilpmajade tootmine, 
kuid turuolukorra paranedes 
on loota nendegi tootmise 
taaskäivitumist.

 Täna, aasta lõppedes, on 
õige aeg tänada kõiki val-
la allasutuste juhte ja nen-
de personali. Te saite hästi 
hakkama, vaatamata sellele 
raskele majandusaastale, 
vaatamata olulistele eelar-
vete kärbetele. Kõige enam 
vähenes käesoleval aastal  
kultuurihalli eelarve. Aga 
te toimetasite oskuslikult, 
vastavalt oma võimalustele 
ning aasta lõppedes saame 
teid ainult tänada kultuurielu 
eduka jätkamise eest. 

  Täna sellele kokkuvõtte-
le viimaseid ridu kirjutades 
on veel toimumata käesole-
va aasta viimane volikogu 
istung. Oleme aastaid arut-
lenud Järvakandi võima-
like arengute üle ja samas 
on Vabariigi Valitsus on 
välja käinud mitmeid mõt-
teid haldusterritoriaalseteks 
ümberkorraldusteks. Need 
reformimõtted on olnud 
erinevate valitsuste puhul 
suhteliselt erinevad. Tun-
dub, et Järvakandit ei taheta 
näha suurvallana, nagu see 

oli enne Teist maailmasõda. 
Arvan (vaatamata viimasel 
ajal levinud kuulujuttudele), 
et meie naabrid jäävad ene-
sele kindlaks ega anna meile 
tagasi meie endisi külasid, 
metsi ja maid. Lähtudes eel-
toodust, leian, et Järvakandi 
peaks end nimetama selliselt 
ja käituma sellisena, nagu 
ütleb täna kehtiv seadus, 
mille põhjal me ei ole vald: 
meil ei ole põllumajandust, 
põllumajanduslikke maid, 
meil ei ole tagamaad, meil 
ei ole külasid. Me oleme 
kogu oma territooriumi osas 
tiheasustusala, mis on seadu-
se järgi üks linna tunnustest. 
Seaduse järgi ei ole Ees-
tis haldusüksusena olemas 
aleveid. Eesti territooriumi 
haldusjaotuse seaduse jär-
gi jaotub Eesti territoorium 
maakondadeks, valdadeks 
ja linnadeks. Linnad on aga 
tiheasustusalad, kus elanike 
arv on üle 1000. Meie oma 
umbes pooleteise tuhande 
elanikuga oleme Eesti sea-
dusejärgsete linnade seas 
nimekirja lõpust võttes ela-
nike arvult ca seitsmendal 
kohal. Eesti väikseim linn 
on Mõisaküla, kus on täna 
alla tuhande elaniku. Eesti 
territooriumi haldusüksuste 
nimistus on hetkel 33 linna. 
Rapla maakonnas praegu 
iseseisvaid linnasid ei ole 
(Rapla on vallasisene linn, 
kellel ei ole haldusüksuse 
staatust). Kui meie saame 
linnaks, oleme Raplamaa ai-
nus linn.

Lähtudes eeltoodust, 
koostasin kolmapäeval, 22. 
detsembril toimuvale voli-
kogu koosolekule volinikele 
otsustamiseks vallavoliko-
gu määruse eelnõu, millega 
Järvakandi vald nimetatakse 
ümber Järvakandi linnaks. 
Edasine on juba volikogu 
liikmete otsustada ja maava-
nema ning regionaalministri 
kinnitada.

Valla/linnakodanikele
head uut aastat soovides

Mart Järvik

Tagasivaade lõppevale masuaastale, 
kas selleks korraks viimasele?

16. detsembril tähistas Rap-
la Maakonna Spordiliit 
(RMSL) oma kahekümnen-
da tegevusaasta täitumist. 
Paaritunnisel  konverentsil 
tutvustati RMSL ajalugu ja 
hetkeolukorda, räägiti rahas-
tamispõhimõtetest. 

Õhtu lõppes maakonna 
parimate sportlaste austa-
misega. Omavalitusesed ja 
spordiklubid valisid parimaid 
üheksas kategoorias: parim 
mees, naine, treener, võist-
kond, naisveteran, mees-
veteran, neiu, noormees, 

sportlikem perekond. Järva-
kandi Ilvese esitatud kandi-
daate valiti parimate hulka 
koguni viies kategoorias.

Maakonna parim nais-
sportlane Anneli Preimann – 
Eesti meister individuaalselt 
ja naiskondlikult, Euroopa 
meistrivõistluste 17. koht. 
Maakonna parima naiss-
portlase kategoorias pälvis 
kolmanda koha Siret Luik – 
suviste ja talviste Eesti MV 
individuaalne hõbe, nais-
kondlik Eesti meister.

Maakonna parim neiu 

Reena Pärnat – Eesti täis-
kasvanute sisemeister, Eesti 
kõigi aegade teise tulemuse 
püstitamine (1305 silma) ja 
Euroopa noorte MV 9. koht.

Maakonna parima noor-
mehe kategoorias tuli kol-
mandaks Ilvese laskur Karl-
Kristjan Smitt, kes kuulub 
Ilvese Valtu treeningugruppi 
ja tuli sel aastal Eesti täiskas-
vanute sisemeistrivõistlustel 
hõbemedalile.

Maakonna aasta treeneriks 
valiti Raul Kivilo, kelle puhul 
on lühikest kokkuvõtet teha 

keeruline – silmapaistvaim 
märk edukast treeneritööst 
ja oskuslikust spordiklubi 
juhtimisest on loomulikult 
sportlaste head tulemused ja 
säravad medalid.

Vibuklubi Ilves esitas 
sportlikema pere tiitlile pe-
rekond Saksa (isa Andres, 
ema Kadi, tütred Helena ja 
Gerda), kelle puhul vibulask-
mine moodustab ainult väga 
väikese osa spordiharrastu-
sest. Nelja nominendi seast 
osutusid valituks just nemad.

Siret Luik

2010. aasta maakonna parimad 
naissportlased on Järvakandi Ilvesest

Heategevuslik jõulumüük lasteaias
8.–10. detsembrini, samal ajal kui Eestimaal möllas lume-
torm Monika, tegeldi lasteaias Pesamuna heategevusega – 
korraldasime vahva jõulumüügi, mille tulu läheb täies 
ulatuses lasteaia hüvanguks.

Vaatamata suurtele lumehangedele ja talvetaadi võimu-
mängudele, hoidsime me inimestena väikeses Pesamunas 
kokku! Oli näha ja tunda hoolimist, armastust, andmis- ja 
saamisrõõmu ning tahet midagi HEAD KORDA SAATA! 
Heategevus külvas maale ja inimeste südametesse oma 
häid seemneid vähemalt sama palju, kui nendel päevadel 
lund sadas.   

Siinkohal saan uhkusega tõdeda, et ettevõtmine läks 
igati korda! Müügile oli toodud nii kauneid jõulukaarte, 
maitsvaid glasuuritud piparkooke kui ka toredaid jõulu-
kaunistusi. Kahel päeval külastas jõulumüüki kokku ligi 
100 inimest, mis lubab arvata, et huvi meie ettevõtmise 
vastu oli arvestatav! 

Jõulumüügiga saadi kokku 2210 krooni. Mida selle 
raha eest lasteaiale ostetakse, otsustatakse järgmisel peda-
googilise nõukogu koosolekul. 

Tänan südamest kõiki, kes heategevuses kaasa lõid. 
Eriline tänu kuulub aga neile, kes lihtsalt midagi ostmata 
raha annetasid. Kindlasti tuleb kõik heast südamest tehtu 
tegijale  mitmekordselt tagasi!

SOOVIN KÕIGILE RAHULIKKE JÕULUPÜHI 
NING UUENDUSLIKKU UUT AASTAT!

Lasteaia Pesamuna nimel
Heivi Kipper

lasteaia direktor

Jälle uisutama!
Sel aastal on taas Järvakandi Gümnaasiumi esisel kerge-
jõustikuplatsil avatud liuväli, mis valmis tänu mitmete 
inimeste ja asutuste koostööle. Liuvälja rajamisel või töö-
de korraldamisel lõid aktiivselt kaasa mõned Järvakandi 
Gümnaasiumi õpetajad ja kooli majanduspersonal, Lem-
bit Jänts oma lumekoristustehnikaga, päästekomando 
liikmed ja Järvakandi Kommunaal.

  Siinkohal pöördun ka lastevanemate poole: kui või-
malik, siis palume abi hilisemal liuvälja hooldamisel, s.o 
lume koristamisel jäält. Nii loome üheskoos teie lastele ja 
ka teile võimaluse uisurõõmude ohutuks nautimiseks nii 
vabal ajal kui ka kehalise kasvatuse tundides.

Aira Jakimenko
kooli Tervisenõukogu esimees

Jõulukaardid heategevuslikul jõulumüügil. Heivi Kipper
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2010.  aasta oli nagu vanasti. 
Lumerohke talv, kuum suvi 
ja suusarajad juba detsembri 
alguses. Väike mure selle lu-
mega siiski on, et isegi suu-
saraja jaoks on teist väheke 
paljuvõitu. Parem siiski roh-
kem kui üldse mitte midagi. 
Sel aastal  on suusarada jäl-
le väheke uuema näoga, pea 
olematu eelarvega ja veelgi 
kasinamate vahenditega on 
rada siiski talvekorda saanud 
ning loodame, et kevadel 
saab ka viimane jupp saepu-
ru veetud ja rada tähistatud 
ja rajaääred korda ja … Te-
gelikult on pakendi väljanä-
gemist võimalik veel tublisti 
parandada, kuid meeldiv on 

see, et terviserada on saanud 
endale järjest rohkem sõp-
ru: Martin, Erki, Rait, Peep, 
Kalle, Paavo, Marko, Lem-
bit, Ene abilistega  ja 1. mai 
talgulised on sel aastal küll 
tänusõnad ära teeninud. Kui 
vaadata Eesti terviseradade 
kaarti, siis võime näha, et 
meie ümbrus on ametlikest 
radadest väga hõre. Veel üks 
fakt: Eestis on detsembri al-
guse seisuga 49 valgustatud 
suusarada (milline võiks olla 
50.?). Arvan siiralt, et tervi-
serada võiks olla meie valla 
üks visiitkaartidest, sest see 
on igaühele kättesaadav ega 
küsi (peale spordivarustuse) 
harrastajalt ka eurosid. Iga-

aastane palve tervisekõndija-
tele ja „autoloodushuvilistele” 
– palun jätke suusarada suusa-
tajatele ja veelgi parem, tulge 
ise suuskadega metsa vahe-
le. Rahulikku pühadeaega ja 
kohtume metsas.

2010. aastal oli veel paar as-
ja millel tahaks peatuda. Juunis 
oli noormees Kaspar-Rasmus 
Eelmaa veel 11- aastane, kuid 
põrutas TV-10 olümpiastarti 
mitmevõistluse finaalis tei-
baga tulemuse 2.81 (üksikala 
finaalis saavutas 2.80ga II ko-
ha), kuid maakonna parimate 
sportlaste vastuvõtule see tu-
lemus kahjuks ei viinud – seda 
võistlust selles arvestuses liht-
salt pole (siinkohal tervitused 

Andres Õunapile, kelle eelmi-
ne rekord 2.50, tundus omal 
ajal ulme). Vastuvõtt vastuvõ-
tuks, kuid saavutatud tulemus 
on TV-10 kõigi aegade edeta-
belis seitsmes ja see on juba 
meie küla jaoks väga kõva 
sõna (peale Rasmuse kuulub 
kõigi aegade esikümnesse veel 
kolm Raplamaa noort kerge-
jõustiklast).  

Kena “puraka” pani ka 
Kauro Kruusmaa, kes Eesti 
noorte MV saavutas kettahei-
tes tubli neljanda koha. Tule-
mus 45.20 ületab kooli kuni 
14-aastaste  rekordi kahe ja 
poole meetriga (rekord kuulus 
1975. aastast  Kaarel Palule). 
Loodame, et noormeestel jät-

kub indu ja püsivust ka edas-
pidiseks.

Tubli tulemus on ka Jär-
vakandi Gümnaasiumi võist-
konna pääsemine TV-10 
olümpiastarti finaalvõistluse-
le, kus saavutati väiksemate 
koolide arvestuses VI koht.

Natuke uuematest uudis-
test ka. 15. detsembril peeti 
Kohilas kergejõustiku jõulu-
võistlus ja Kaspar-Rasmus 
Eelmaa uuendas taas kuni 
12-aastaste poiste koolirekor-
dit (see peaks tal olema juba 
kuues parandus). Tulemus 
2.90 talle esikohta siiski ei 
andnud, sest meie kooli VIII 
klassi õpilane Kent Pirma 
hüppas isiklikuks rekordiks 

sama tulemuse, kuid katsetega 
oli tal rohkem õnne. Kolman-
da kohaga pidi seekord lep-
pima Egert Tomingas (2.80). 
B-kl neidudest esines edukalt 
Anett Kaldas, kes saavutas 
paigalt kolmikhüppes III koha 
(6.15), 60 m jooksus II koha 
(8,7) ja teivashüppes II koha 
(2.05). Väga tubli soorituse 
tegi teivashüppes aga VI klas-
si tüdruk Mari Lutšihhin, kes 
hüppas isiklikuks rekordiks 
2.05 ja oli katsetega esimene.

Jaanuaris läheb lahti juba 
TV-10 ja loomulikult suusa-
sõidud. 

Rahulikku ja tervisespor-
dirohket pühadeaega kõigile!

Margus Sepp

2010 – kepikõnnist suusakepini ja sealt teibani välja

Labajalavalsiga „Vat lupsa-
di, luu sangadi ...” alustas 
oma 25. sünnipäevapidu rah-
vatantsurühm Hellakesed. 

Sellel õhtul esitasid kaks-
teist kaunis rahvarõivas 
naist, kelle vanus ulatub 
59.–79. eluaastani, viimaste 
aastate oma armastatumaid 
tantse. Mitmekesist kava ai-
tasid veel sisustada sõprus-
kollektiivid Kivi-Vigalast ja 
Eidaperest ning meesansam-
bel Viisitiim.

25 tegevusaasta jooksul 
on Hellakesed õppinud üle 
100 rahvatantsu, lisaks hulga 
karaktertantse, mida on õpe-
tanud rühmale juba 20 aastat 
Helju Vahurand. Esinemas 
on käidud väga paljudel 
pidudel, millest tähtsamad 
on memme-taadi kokkutu-
lekud, kus 25 aasta jooksul 
pole üheltki puudutud.

 Muljeid tantsuaastatest 
jagasid Helvi Maalik ja Lin-
da Villido, kes on tegutsenud 
rühmas algusest saadik, kuid 
kelle tegelik tantsustaaž on 
üle 60 aasta. Algusaastaist 
jagas meenutusi veel rühma 
kokkukutsuja ja esimene ju-

hendaja Helgi Randla. Kül-
la olid kutsutud ka endised 
tantsijad, keda peeti meeles 
lilleõie ja tänusõnadega.

Õnnitlejate soojad sõnad 
tegid palju rõõmu meie staa-
žikatele rahvatantsijatele.

Toreda üllatuse valmista-

sid Tantsustuudio tantsijad, 
kellele see oli esimene ava-
lik ülesastumine üldse.

Ka publik ei jäänud tant-
suta –  „Perekonnavalss” tõi 
lõpetuseks kõiki ühisesse 
tantsuringi.

Tiia Hansar

Hellakesed 25

Tänased ja endised Hellakesed. Tiia Hansar

Jõulukuul koolis
Detsember oli koolis traditsiooniliselt sündmusterohke. Ja 
lisaks advendiaja tegemistele toimus meil palju muudki.

Juba kuu esimesel päeval tähistasime ülemaailmset 
AIDS-i ohvrite mälestamispäeva: kooli ees süüdati pu-
nastest küünaldest solidaarsuslint ja kuulati 10. klassi tee-
makohaseid ettekandeid. Koolis olid külas ka Rapla foo-
rumteatri noored, kelle abil arutati läbi erinevate rollide 
etendamine erinevatel partnerlussuhete teemadel.

Tänavune jõulureis viis õpilased (peamiselt küll alg-
klasside ja põhikooliõpilased) Lätti Livu veeparki ja Rii-
ga. Reis kulges viperusteta ja lapsed jäid rahule, kuigi pal-
jud oleksid veemõnusid soovinud kauem nautida. 

Jõulukuul said meelt lahutada ennekõike kooli noore-
mad õpilased. Abituuriumi neiud korraldasid algklassi-
dele meeleoluka disko muinasjututegelaste stiilis. Kuigi 
peolisi oli kohal oodatust pisut vähem, läks ettevõtmine 
korda ja rahule jäid nii suured kui ka väikesed. 

Enne jõuluvaheaega käisid algklasside lapsed vaatamas 
Tallinnas muusikali „Võlur Oz“. Tänu kultuuriministee-
riumi projektile „Teater maale“ oli teatrikülastus õpilastele 
seekord pisut taskukohasem, sest transpordikulud hüvitati.

Selle aasta piparkoogikonkursi teema oli “Võlupood“. 
Selline valik on ajendatud üle-eestilisest Kooli-Piparkoogi 
Maania internetivõistlusest, kuhu ka meie laste töödest teh-
tud pildid osalema saadetakse. Kuigi võrreldes eelmise aas-
taga oli osavõtt tagasihoidlikum ja osalesid vaid algklasside 
õpilased, olid esitatud tööd fantaasiarikkad ja isuäratavad. 
Võistlustööde läbivaks elemendiks oli maja.

Ja nagu ikka, on jõulukuul koolimajas avatud ka jõulu-
kohvik.

Annika Allikson
kooli huvijuht

Nii võiks lühidalt kokku võtta 
Järvakandi lauatennise 2010. 
aasta lõpu. Alustame noor-
tevõistlustest. 5. novembril 
toimusid Alus koolinoorte 
maakonnameistrivõistlused. 
Meie õpilased saavutasid 
kaks meistritiitlit: Laura Torri 
C-klassis ja Anett Kaldas B-
klassis. Kolmandale kohale 
tulid Karoli Varblane ja Moo-
nika Põdersalu.

21. novembril maakonna 
võistkondlikel meistrivõist-
lustel osalesid võistkonnana 
Laura ja Anett, tulles 4. koha-
le. 13. detsembril toimus koo-
lis „Jõuluvõitlus“, kus osales 
kokku 10 õpilast. Tütarlaste 
kolm parimat olid Anett Kal-
das, Karoli Varblane ja Laura 
Torri, poeglaste esikolmik oli 
Reemet Tamm, Renee Kaasik 
ja Egert Tomingas.

Täiskasvanute treeningud  
toimuvad esmaspäeviti ja nel-
japäeviti, osalejaid tavaliselt 8 
kuni 12. Tubli treening aitab 
kaasa heade tulemuste saavu-
tamisele võistlustel. 

Oleme osalenud maakon-
na seeriavõistluse etappidel ja 

saavutanud omas vanuseklas-
sis häid tulemusi. Nii on Jaan 
Lepp 60-aastaste meeste va-
nuseklassis saavutanud kaks 
II ja  ühe III koha, Väino Raja-
saare ühe I ja ühe III koha, Iris 
Rajasaare 55-aastaste naiste 
seas kaks II kohta, Malle Miil-
mann ühe II koha. Rõõm on 
märkida Vahur Männa esine-
mist Pärnu-Jaagupi etapil, kus 
ta 50-aastaste meeste klassis 
saavutas esimese „suurvõist-
luste“ pronksmedali. Ees on 
veel neli etappi ja loodame, et 
Järvakandi mängijate medali-
saak veelgi suureneb.

Maakonna spordiveterani-
de meistrivõistlustel 23. ok-
toobril Valtus saavutasid Iris 
ja Malle kaksikvõidu, Jaan oli 
meeste II koha omanik.

Maakonna võistkond-
likel meistrivõistlustel 21. 
novembril tuli maakonna 
meistriks võistkond koossei-
sus Marika Kotka Veliselt ja 
Iris Rajasaare, teiseks Aili 
Kuldkepp Raplast ja Malle 
Miilmann. Meeste võistkond 
„Järke“ (koosseis Jaan Lepp 
ja Väino Rajasaare) tuli kol-

mandale kohale.
5. detsembril toimunud 

maakonna karikavõistlustel 
võitis naiste III koha karika 
Iris Rajasaare, 5. koha saa-
vutas Malle Miilmann. Mehi 
võttis osa 19. Väino Rajasaare 
oli 7. ja Jaan Lepp 10.

16. detsembril korraldasi-
me traditsioonilise „Jõulutur-
niiri“. Väga pingeliste koh-
tumiste järel selgusid 2010.
aasta parimad. Naiste I koha 
saavutas Iris Rajasaare, võites 
finaalis Malle Miilmanni 3 : 1. 
Kolmanda koha kohtumises 
võitis Karoli Varblane samu-
ti 3 : 1 Laura Torri. Meeste 
esikoht läks Jaan Lepale, kes 
otsustavas kohtumises võitis 

Väino Rajasaare 3 : 2. Kol-
manda koha saavutas Anatoli 
Riipinen võiduga Vahur Män-
na üle 3 : 1. Järgnesid Dmitri 
Šerstjuk, Toivo Kadakas ja 
väsimatu Juhan Villido, kes 
nii mõnelegi nooremale tõsist 
peavalu valmistas. Võistlejate 
rea lõpetasid koolinoored Re-
nee Kaasik ja Andres Luks, 
kes tõdesid, et arenguruumi 
jätkub neil veel küllaga.

18. detsembril toimus Mär-
jamaa seeriavõitluse etapp, 
28. detsembri õhtul korralda-
me aga lauatennisemängijate 
jõulupeo. Seega tegus aasta-
lõpp jätkub. 

Häid jõulupühi!
Väino Rajasaare

Hoogne aastalõpp

Lauatenniseringi tublimad. Jaanus Randla

Algklasside diskoõhtul. Andra Stražev

Piparkoogikonkursi võistlustööd. Paremalt esimene  
Anette Straževi ja Diana Eduri võidutöö. Annika Allikson
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Sebastian Andreas Järvi 
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TAVAMARKET  
Järvakandi teenindusmaja 

Pargi 1
Kasutatud riided ja jalatsid

TAVAMARKET  
Järvakandi teenindusmaja 

Pargi 1
Autokaubad, 

Aade Lõng OÜ lõngad
T 10:00 – 17:00
K 10:00 – 15:00
N 10:00 – 15:00
R 10:00 – 15:00
L 10:00 – 15:00
E, P suletud

T 10:00 – 17:00
K 10:00 – 15:00
N 10:00 – 15:00
R 10:00 – 15:00
L 10:00 – 15:00
E, P suletud 

18. oktoobrist – 31. detsembrini
KORJANDUS  MUUSEUMI  

FOTO- JA KLAASIKOGU TÄIENDAMISEKS
Eelkõige vajame eksponaate keskaegse klaasikoja näitusetuppa. Puudus 
on üle 100 aasta vanusest klaastaarast, mis on hädavajalik näituse ilmesta-
miseks ja Eesti vanema klaasiajaloo ehedaks tutvustamiseks nii õpilastele 
kui ka täiskasvanutele. Järvakandi muuseum peab väärima kohalesõitmist 
igast Eesti otsast. Olulise informatiivse väärtusega on vanad fotod, milleta 
on külastajatele klaasitööstuste ajaloost võimatu ülevaadet anda. Eriti väär-
tustame kohalikku ajalugu jäädvustavaid fotomaterjale ja albumeid. 
Tänan mälumängureid meilt ja mujalt, kes aktiivselt muuseumi toetusakt-
sioonist osa võtsid ja sellega olulisel määral muuseumit toetasid. 
Annetamisele kutsuvad üles: Väino Rajasaare, Valdek 
Tomson, Enno Alliksaar, Järvakandi Kultuurihall, Järva-
kandi Klaasimuuseum, Järvakandi Vallavalitsus, Einvald 
Nõulik, Allan Kima, Albert August von Le Coq                                              
Foto raamatust “Õllelinn Tartu” 2007  
Täna on Teil, hea annetaja, võimalik muuseumit toetada ka rahaliselt.
Järvakandi Vallavalituse arveldusarve 1120074300. Märgusõna kindla 
sihtotstarbe määratlemiseks on “muuseumi korjandus”. Korjanduskastid 
on Järvakandi Kultuurihalli fuajees ja klaasimuuseumis. Nimeline korjan-
dusleht on muuseumis.
Info: klaasimuuseum@hot.ee, tel. 53 904 677 Allan Kima

POLITSEI

Lumerohkus nõuab liiklejatelt 
suuremat ettevaatust
Detsembrikuu tõi meile seniks juba unustatud paksu 
lumevaiba. Mõne päevaga kattusid teed ning tänavad 
hangedega, mis tõid autoroolis olnud inimestele tõsise 
katsumuse. Kokku lükatud lumevallid on nii kõrged, et 
nende varjust lähenevat sõidukit märgata on pea võimatu. 
Samuti peab arvestama lumega kaasneva libedusega, mis 
pikendab sõidukite pidurdusteekonda. Maakonnas on juh-
tunud palju väiksemaid plekimõlkimisi, kus libeduse tõttu 
on kokku põrgatud peateel liikunud sõidukiga. 

Suure lume ning tuisuga ei tohi tähelepanuta jätta ka 
jalakäijad, kes kõnniteede läbimatuse tõttu on sunnitud 
liikuma kitsaste sõiduteede äärtes. Siinjuures lühike, aga 
elutähtis soovitus jalakäijatele: kandke kõige odavamat 
elupäästjat – helkurit!

Teatavasti vahetub koos aastaga seni riigis käibel olnud 
kroon euroga. Vältige suurte rahasummade kaasaskandmist.

Seoses pühade ja aastavahetusega mainin ära igivana 
reegli: kui jood, siis ära sõida ning kui sõidad, siis ära 
joo! 

Rahulikku jõuluaega!
Jaan Sildoja

Kehtna konstaablijaoskonna 
piirkonnavanem 

Telefon 5303 6804, 612 3503; e-post jaan.sildoja@po-
litsei.ee, lühinumber 110

Turvaliselt eurole vastu
Alates 1. jaanuarist 2011 kehtib Eesti Vabariigis makseva-
hendina euro. Pangakontodel olevad kroonid vahetatakse 
1. jaanuaril eurodeks Eesti Panga keskkursiga 1 euro = 
15,6466 krooni. Alates 1. jaanuarist kehtib kahenädala-
ne paralleelkäibeperiood, kui kroon ja euro on sularahas 
võrdväärsed maksevahendid. Kauplustes saab maksta nii 
kroonides kui ka eurodes, vahetusraha antakse üldjuhul 
tagasi eurodes. 

Järgnev puudutab eelkõige neid inimesi, kes oma raha 
suuremates kogustes kodus hoiustavad.

Politsei juhib tähelepanu asjaolule, et rahavahetusega 
ei tohi kiirustada. Piltlikult öeldes ei ole vaja suurt ko-
gust sularaha sisaldavate kohvritega läbi linna jalutada 
ja paanikas panga ukse taga järjekordi tekitada. Mõelge 
oma käigud hoolega läbi. Kroone on võimalik teenus-
tasuta eurodeks vahetada kuni 2011. aasta juuni lõpuni. 
Suuremad pangakontorid teevad seda 2011. aasta lõpuni 
ja Eesti Pank vahetab igavesti.  Lisaks on 1.–15. jaanuari-
ni 2011 võimalik kroone eurodeks vahetada ka Eesti Posti 
kontorites. Kui kellelgi siiski on vajadus suurema summa 
vahetamiseks, tuleks lähedastelt abi paluda. 

Kindlasti tuleks meeles pidada seda, et vahetaksite va-
luutat usaldusväärses kohas, krediidiasutustes, pankades. 
„Ülisoodsa kursiga“ kroonide ümbervahetamist tundma-
tute isikutega tuleb vältida. Politsei ootab igasugust teavet 
inimestest, kes pakuvad „soodsamalt“ kroone eurodeks 
vahetada. Tõenäoliselt on need kurjategijad ja tegemist 
võib olla valerahaga. Kui arvate, et teie valdusse on sattu-
nud valeraha, tuleb sellega pöörduda politseisse või kom-
mertspanga kontorisse, kes saadab raha edasi ekspertiisi.

Kõige turvalisem on kindlasti neil, kellel raha panga-
kontol. Teistele soovib politsei turvalist rahavahetust!

Janno Ruus
Rapla politseijaoskonna juht

MÜÜK
Lõhutud küttepuud. Küsi 
hinda! Tel 5550 5574, 
5559 5537. Holmes&Meyers

METSA- JA PÕLLUMAA

OÜ Estest PR ostab metsa- 
ja põllumaad. Tel 514 5215,                  
504 5215.

OSTAME

kasvava metsa • 
 raieõigust,
kõiki • 

 metsamaterjale. 

HEA HINNAGA 

Tel. 5559 5537, 
info@holmesmeyers.eu

Tiigrikutsu mälestuseks
Detsembri alguses möödus aasta päevast, mil meie keskelt lahkus Mar-

gus Kulbert – noor mees, keda võis tihti näha istumas teenindusmaja juu-
res, bussijaamas või noorteka ees, tähelepaneliku pilguga jälgimas inimesi 
ja nende tegemisi. Ilmselgelt oleks ta tahtnud jalutada, kõndida ja joosta 
nii nagu kõik teised “tavalised” ta ees ja ümber. Noorteka juures võis teda 
tihti näha kabet mängimas, inimestega suhtlemas, seda oli liigutav pealt 
vaadata. 

Temal ei olnud võimalust käia, küll andis tänapäevane ratastool talle 
võimaluse iseseisvalt ringi liikuda. Ta oli taibukas ja väga tugeva tahtejõuga 
inimene. Kuidas muidu seletada tema oskust ja võimet tikkida mitte just 
väga “sõnakuulelike” kätega kauneid ristpistes pilte. Suur sõber oli ta ka 
digifotoaparaadiga, leides vapustavaid rakursse ja jäädvustades värvikire-
vaid hetki. 

Ajakirjast Tervispluss 2007. oktoobrinumbrist leiame Urve Tinnuri artikli 
“Ood tikkivale tiigrikutsule”.  See on südant-
liigutav artikkel Margusest, tema tegevusest,  
milles on ta ajakirjanikule ise öelnud: “Kutsun 
ennast tiigrikutsuks, sest ma võitlen alati oma 
õiguste eest, olgu tulemus milline iganes.”

Tänasel päeval võime Margust meenuta-
da vaid mälestustes ja kunsti kaudu, mis ta 
endast maha jättis. 

Marguse tehtud FOTOSID on võimalik 
näha Järvakandi Avatud Noortekeskuses, 
TIKANDEID aga Järvakandi Aleviraama-
tukogus – mõlemas lahtiolekuaegadel kuni 
veebruarini 2011.

Rita Merekivi 

Järvakandi Vallavolikogu ja 
Järvakandi Vallavalitsus

A. A. von Le Coq 
(1860–1930)  

Kui vaikselt lumehelbeid sajab
ja õrnalt kellahelin kajab,
siis tunned, kuidas küünlaleek
Su hinge soojaks, rõõmsaks teeb.....

Rahulikke Jõulupühi ja edukat Uut Aastat!
Täname: Järvakandi Aleviraamatukogu, Järvakandi Eakate päevakeskus, Järvakan-
di Gümnaasium, Järvakandi Kaja, Järvakandi Kommunaal OÜ, Järvakandi Kristlik 
Nelipühi Kogudus Immanuel, Järvakandi Kultuurihall, Järvakandi Peetri kogudus, 
Järvakandi Lasteaed Pesamuna, Järvakandi Soojus OÜ, Järvakandi Vallavalitsus, 
Kauplus Kandi, Kohvik Eliis, OÜ Lyanne, OÜ Tulihein, Sõbra pood

Järvakandi Hooldekodu

Margus ja bengal. 
Erakogu

Märka valgust. 
Ees ja iseeneses.

Leia tee. 
Iseendale ja kõigile.

Parimate jõulu- ja uusaasta-
soovidega

 oma külastajatele, koostöö-
partneritele ja 

kõigile valla inimestele
Järvakandi Kultuurihalli pere

Kui vaikselt lumehelbeid sajab
 ja õrnalt kellahelin kajab, 
siis tunned, kuidas küünlaleek 
su südame soojaks-rõõmsaks teeb.

Täname meeldiva ja 
toetava koostöö eest!
Rahulikke jõulupühi ja 
head algavat uut aastat!
Järvakandi Gümnaasiumi kollektiiv

LUMI LANGES
Lumi langes, 
lumi langes,
teed ja toad 
on paksus hanges.

Õu on lumes, 
aed on unes, 
vaikus põllu 
valges jumes.

Maga aga, 
maga aga, 
valge maailm 
akna taga. 
Ellen Niit

Soovib: aleviraamatukogu
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